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REVISTA PRESEI 

Cuprins:  

• Presedintele Iohannis a semnat decretul de numire a lui Petre Daea in functia de 

ministru al Agriculturii 

• Transportatorii ameninta cu proteste de strada: 'Majorarea impozitelor pentru 

transportatori va baga in faliment toate firmele romanesti' 

• Iohannis si Ciuca se contrazic, reprezentantii industriei jocurilor de noroc 

avertizeaza: Impozitarea propusa de Guvern ne trimite cu 10 ani in urma 

• Economia Romaniei, in crestere cu 5,1% in primele trei luni din 2022 

• INS: Cheltuielile populatiei au reprezentat 85,5% din totalul veniturilor, in T1; 

romanii aloca sume mici investitiilor 

• Indicele ROBOR la trei luni a urcat astazi la 6,76%, de la 6,63%, dupa ce ieri BNR a 

majorat dobanda de referinta cu un punct procentual 

• Presedintele ANAF: Peste 71.000 contribuabili, in situatia de a li se face sesizari 

penale 

• Institutul National de Statistica a infiintat primul punct fix pentru efectuarea 

recenzarii, la sediul INS, pentru persoanele care doresc sa se recenzeze. Peste 75% 

din populatia estimata a fost recenzata 

• Ministrul Lucian Bode, despre includerea pensiilor militare in reforma pensiilor 

din PNRR: Pensiile militarilor nu sunt pensii speciale, sunt pensii ocupationale 

• Legea privind dreptul „de a fi uitat” pentru supravietuitorii de cancer, 

promulgata 

• PMB va beneficia timp de un an de un soft antivirus gratuit, dupa ce a renuntat 

la serviciile furnizate de o firma ruseasca 
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• SONDAJ INSCOP Peste 83% dintre romani considera ca Romania trebuie sa se 

indrepte spre Vest pe termen lung / Mai mult de 70% cred ca Armata Romana ar 

trebui sa se mareasca 

• Ministrul Novak: Din urmatorul sezon, cel putin 40% dintre sportivii prezenti pe 

teren in timpul meciurilor oficiale trebuie sa fie romani 

• Proiect USR pentru ca sefii federatiilor sportive, ai Comitetului Olimpic si Sportiv 

Roman si ai Comitetului National Paralimpic sa depuna declaratii de avere si de 

interese 

• BREAKING Premiera: o institutie internationala critica modul in care partidele din 

Romania cumpara tacerea presei cu fonduri de la bugetul statului. Concluzii dure 

al co-raportorilor Adunarii Parlamentare a Consiliului Europei 

• Nicolae Ciuca: Interconectorul dintre Grecia si Bulgaria asigura inclusiv 

aprovizionarea Romaniei 

• Premierul Ciuca s-a intalnit cu seful companiei americane NuScale, care va 

amplasa in Dambovita un reactor nuclear modular de mici dimensiuni 

• Iohannis - mesaj de sustinere dupa impuscarea lui Shinzo Abe: Suntem alaturi de 

el si de poporul japonez 

• Sefa FMI spune ca perspectivele economice globale s-au ”intunecat semnificativ” 

din aprilie si nu exclude o posibila recesiune globala anul viitor: ”Va fi un an 2022 

greu, dar poate chiar unul mai dificil in 2023” 

• Vladimir Putin transmite tarilor occidentale ca “daca vor sa ne invinga pe campul 

de lupta, sa incerce”. Afirma ca Rusia “nici nu a inceput lucrurile serioase in 

Ucraina” 
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• Preşedintele Iohannis a semnat decretul de numire a lui Petre Daea în 

funcţia de ministru al Agriculturii 

Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, vineri, decretul de numire a lui Petre Daea în 

funcţia de ministru al Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, a anunţat Administraţia 

Prezidenţială. 

Ceremonia de depunere a jurământului de învestitură va avea loc la ora 13,00, la Palatul 

Cotroceni. 

Miercuri, conducerea Partidului Social Democrat a dat un vot în unanimitate pentru ca 

Petre Daea să revină la Ministerul Agriculturii. 

Fostul ministru al Agriculturii Adrian Chesnoiu s-a retras din funcţie şi s-a autosuspendat 

din PSD, în condiţiile în care DNA a cerut urmărirea sa penală într-un dosar în care este 

acuzat de abuz în serviciu. 

Procurorul general a transmis Camerei Deputaţilor referatul DNA pentru exercitarea 

prerogativei de a cere urmărirea penală faţă de Adrian Chesnoiu, care este deputat. 

Ulterior, pe 28 iunie, plenul Camerei Deputaţilor a adoptat proiectul de hotărâre pentru 

ridicarea imunităţii lui Chesnoiu, cu 251 de voturi ''pentru'' şi 25 ''împotrivă''. 

"Nu am săvârşit nicio faptă de natură penală sau de corupţie şi mi-am desfăşurat mereu 

cu integritate şi cu dedicare activitatea mea executivă", scria atunci fostul ministru pe 

pagina sa de Facebook. 

(Sursa: Agerpres)  

 

• Transportatorii amenință cu proteste de stradă: 'Majorarea 

impozitelor pentru transportatori va băga în faliment toate firmele 

românești' 

Confederația Operatorilor și Transportatorilor Autorizați din România (C. O. T. A. R.) și 

încă două organizații de profil solicita eliminarea, de urgență, a prevederii din viitorul 

Cod fiscal care va introduce supraimpozitarea veniturilor transportatorilor. Ei 

amenință cu proteste de stradă în toată țara.  
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„De ce se dorește falimentarea transportatorilor români? 

C.O.T.A.R. , A.P.T.E 2002 (Asociatia patronala a transportatorilor europa 2002) , 

A.P.U.LU.M. solicita eliminarea, de urgență, a prevederii din viitorul Cod fiscal care va 

introduce supraimpozitarea veniturilor transportatorilor. Suntem pregătiți să ieșim în 

stradă, în toată țara! 

Propunerea de majorare a impozitelor pentru transportatori va băga în faliment toate 

firmele românești, după doi ani și jumătate în care transportatorilor li s-au pus piedici și 

nu li s-a acordat nici un fel de ajutor. Acest sector economic a fost grav afectat de 

restricțiile impuse de pandemie, apoi de majorarea prețurilor la carburanți și la polițele 

RCA. Toate acțiunile guvernelor din ultimii doi ani și jumătate au fost în defavoarea 

transportatorilor români. 

Transportul rutier din România este ținta atacurilor permanente din ultimii ani, ale unor 

companii multinaționale care doresc să elimine firmele de pe piața românească, pentru a 

putea prelua această piață. Observăm o permanentă sincronizare a acțiunilor guvernelor 

României cu dorințele companiilor care se pregătesc să intre pe piața din țara noastră, 

pentru că toate deciziile au fost luate astfel încât să distrugă firmele românești. 

Parlamentul a legiferat, iar Președintele României a promulgat, la finalul lunii martie 

2022, Legea de corectare a abuzurilor ANAF, instituție care a interpretat în mod abuziv 

Codul fiscal, pentru a stabili impozite suplimentare pentru sectorul de transport rutier. 

Noua propunere de modificare a Codului fiscal, lansată în dezbatere publică fără 

consultarea prealabilă a transportatorilor, vine din nou cu majorarea impozitelor pentru 

salariații din transporturile rutiere, de până la 10 ori, după ce ni s-au dat asigurări că nu 

vor mai exista majorări de taxe și impozite în acest sector economic. 

Propunerea de modificare de la punctul 36 din Ordonanța pentru modificarea și 

completarea Codului Fiscal transformă în venituri impozabile toate sumele care 

depășesc 33% din salariul de bază, reprezentând indemnizații plătite pentru clauza de 

mobilitate. Prin această modificare, Guvernul trece încă o dată peste votul democratic 

din Parlamentul României și peste Președintele României, pentru a obține falimentarea 

transportatorilor români. Guvernul vrea, astfel, să anuleze o lege votată de Parlament și 

promulgată de Președinte, la mai puțin de 3 luni de la intrarea ei în vigoare - Legea 

72/2022.  
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Această Lege a răspuns principalelor solicitări ale transportatorilor rutieri, răspunzând la 

nevoia de eliminare a incertitudinii juridice, în urma interpretărilor eronate din partea 

ANAF, privind impozitarea diurnei șoferilor profesioniști care operează transporturi 

rutiere internaționale în UE, astfel încât să se asigure competitivitatea transportatorilor 

rutieri români la nivel european. Legiferarea în acest sens a venit în contextul intrării în 

vigoare a prevederilor Pachetului Mobilitate 1 privind detașarea conducătorilor auto. 

Conform legislației în vigoare, indemnizațiile plătite pentru clauza de mobilitate au 

același regim ca indemnizațiile de detașare/delegare, fără a fi impozitate suplimentar. 

Noua formulă de impozitare propusă pentru veniturile aferente prestațiilor suplimentare 

intră în contradicție cu toate deciziile și directivele UE, fiind calea cea mai sigură de a 

aduce firmele de transport românești în imposibilitatea continuării activității. 

În ciuda tuturor problemelor pe care le-au avut transportatorii în ultimii doi ani și 

jumătate, acest sector economic a generat, anul trecut, încasări valutare de aproape 7,5 

miliarde de Euro, bani care au ajuns în economia României, contribuind la excedentul de 

servicii din balanţa de plăţi cu peste 4,2 miliarde de Euro, iar impreuna cu toate 

activitatile conexe am contribuit cu peste 18% din PIB –ul Romaniei 

Transportul rutier ar fi adus și mai mulți bani la bugetul statului, dacă nu ar fi fost 

permanent frânat de Guvern, mai ales prin interpretările abuzive ale unor inspectori 

ANAF. Pierderile calculate în urma aplicării prevederilor actuale pentru viitorul Cod fiscal 

sunt de circa 1,5 miliarde de Euro pe an. În același timp, continuă scumpirea 

carburanților, chiar și când prețul barilului de petrol scade, însă Consiliul Concurenței 

consideră că este normal să se întâmple așa. La fel consideră și în legătură cu scumpirea 

polițelor RCA, la toate firmele de asigurări. 

Amintim Guvernului României că România este un stat democratic, iar Parlamentul este 

garantul democrației. Executivul nu are dreptul să modifice o lege votată de Parlamentul 

României, la trei luni după intrarea ei în vigoare, mai ales după ce au fost respectate 

toate prevederile Dialogului Social. Guvernul încalcă inclusiv prevederile Legii dialogului 

social, nu doar principiul separației puterilor în stat. În plus, Guvernul României arată că 

lucrează mai mult pentru companiile străine care își doresc să intre pe piața românească.  
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Ce altceva am putea înțelege din faptul că Executivul României distruge un întreg sector 

economic, facilitând intrarea pe piață a firmelor concurente?", transmite C. O. T. A. R. 

într-un comunicat. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Iohannis şi Ciucă se contrazic, reprezentanţii industriei jocurilor de 

noroc avertizează: Impozitarea propusă de Guvern ne trimite cu 10 ani 

în urmă 

Mesaje contradictorii între Președinte și Guvern 

"Nu se discută despre niciun impozit şi nicio taxă pentru oamenii de rând, ci de situaţii 

unde au fost reglementări care poate nu au fost suficient de bine gândite, respectiv 

reglementări care vin să elimine anumite portiţe din Codul Fiscal", a susţinut 

preşedintele Klaus Iohannis, la Palatul Cotroceni. 

Dacă şeful statului a declarat că nu vor fi puse noi taxe în cârca oamenilor de rând, cu 

doar o zi înainte, premierul Nicolae Ciucă anunţa impozitarea suplimentară a tuturor 

jucătorilor de jocuri de noroc. Astfel, potrivit proiectului de modificare a Codului Fiscal, 

noile impozite sunt: 10% pentru câștiguri până în 3.000 de lei, 20% pentru câștiguri de 

până la 10.000 de lei și 40% pentru veniturile care depășesc această sumă. Spre 

comparație, în prezent, cel mai mare impozit pe câștig este de 25% pentru sumele mai 

mari de 445.000 lei. 

Ioana Bazavan, directorul general al MaxBet, unul dintre cei mai importanţi jucători din 

industria jocurilor de noroc din România, susține că aceste măsuri de impozitare pentru 

clienți ne întorc în timp: “Ne întoarcem cu 10 ani în urmă, iar tot ceea ce am construit în 

acești ani se va putea pierde. Oamenii nu vor mai fi de acord să joace așa cum o fac în 

prezent, de teama unor câștiguri reduse, de teama unor impozite suplimentare pe care 

trebuie să le plătească, iar toate investițiile industriei jocurilor de noroc în economie s-ar 

putea opri sau chiar se vor reduce. Ba mai mult, jucătorii vor căuta alternative pentru că 

nu vor să le fie înjumătăţite câştigurile de către stat. Cea mai la îndemână soluţie pentru 

ei va fi să se îndrepte spre piaţa neagră, spre platforme necontrolate de statul român” 
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Dacă jucătorii sunt prinşi între declaraţiile contradictorii de la Cotroceni şi Palatul 

Victoria, Guvernul pare a fi prins în propria logică strâmbă. Paradoxal, deși guvernanții 

cred că astfel pot atrage mai mulți bani la buget, efectul ar putea fi unul invers, de 

scădere a încasărilor care ar putea ajunge la stat. 

Primii contestatari ai măsurilor anunţate de Guvern sunt jucătorii, care au lansat critici în 

mediul online, dar şi variante prin care se pot muta pe platforme din afara țării, unde 

impozitele pentru câştigurile obţinute sunt mult mai mici sau chiar deloc. Cum statul 

vrea să împartă cu ei câştigurile, jucătorii se văd nevoiţi să caute soluţii alternative, în 

afara oricărui control. 

Guvernul vine la stupul cu miere 

Jocurile de noroc în România aduc sume consistente la bugetul statului prin taxele și 

impozitele deja plătite, iar gradul de colectare este cel mai mare din întreaga economie 

românească. Valabilitatea licențelor, precum și autorizațiile de exploatare a jocurilor de 

noroc pentru sălile de jocuri de noroc din România sunt condiționate de plata integrală 

și anticipată a taxelor către stat. Iar acest lucru generează un grad de colectare de peste 

99% pentru tot ceea ce înseamnă joc de noroc fizic. 

“Prin iniţiativa de a impozita câştigurile obținute de jucători, Guvernul aleargă după mai 

mulţi iepuri. Şi din păcate, jucătorii sunt primele victime. Câştigurile la care visează 

Executivul sunt o iluzie. Statul devine un parior care nu cunoaşte regulile jocului. Prin 

măsurile de supraimpozitare se vor reduce cu peste 30%, aproximativ 300 milioane euro, 

taxele încasate astăzi din jocuri de noroc, prin restrângerea sumelor jucate în landbased 

şi online” declară Sorin Georgescu, președintele ROMSLOT 

România nu învaţă din greşelile altor ţări 

Această supraimpozitare a jocurilor de noroc s-a încercat și în alte țări europene, iar 

rezultalte nu au fost cele așteptate. Drept urmare, în momentul de față, doar patru țări 

europene impozitează toate câștigurile din jocurile de noroc. Dintre cele patru țări din 

UE care impozitează toate câștigurile, doar România nu are are un prag minimal, de la 

care începe impozitarea. În țările care impozitează câștigul, venitul pentru care nu se 

aplică impozit variază de la 100 de Euro în Grecia, până la 5.000 de Euro în Portugalia. 
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Taxarea suplimentară va trimite jucătorii pe piața neagră 

Liviu Popovici, președintele Romanian Bookmakers - Patronatul Organizatorilor de 

Pariuri din România, consideră că este incorectă decizia Guvernului de a lua aceste 

măsuri fără o consultare cu investitorii din industria vizată de schimbările legislative: 

„Supraimpozitarea jucătorilor nu reprezintă o soluție. Am solicitat Guvernului prorogarea 

intrării în vigoare a modificărilor care privesc industria până la 1 ianuarie 2023 pentru a 

putea lucra cu specialiștii în fiscalitate și a găsi cele mai bune soluții. Cu siguranță un 

dialog cu Guvernul va conduce la soluții benefice pentru toți factorii implicați, societate, 

autorități, jucători și organizatori de jocuri de noroc.” 

În anul 2021, industria landbased a înregistrat venituri de aproximativ 7 miliarde lei și un 

profit net de 550 milioane lei, dar a plătit taxe directe şi indirecte de peste 3,5 miliarde 

lei, din care 2,5 miliarde au fost încasate deja și încă 1 miliard reprezintă eșalonări din 

perioada pandemiei. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Economia României, în creştere cu 5,1% în primele trei luni din 2022 

Institutul Naţional de Statistică (INS) a revizuit la 5,1% creşterea produsului intern brut 

din primul trimestru al acestui an, raportat la ultimul trimestru din 2021, şi la 6,4% faţă 

de trimestrul I 2021, potrivit datelor provizorii 2. 

 

Astfel, produsul intern brut, date ajustate sezonier, estimat pentru trimestrul I 2022 a 

fost de 343,678 miliarde de lei preţuri curente, în creştere, în termeni reali, cu 5,1% faţă 

de trimestrul IV 2021 şi cu 6,4% faţă de trimestrul I 2021. 

 

Pe serie brută, produsul intern brut estimat pentru trimestrul I 2022 a fost de 273,829 

miliarde de lei preţuri curente, în creştere - în termeni reali - cu 6,4% faţă de trimestrul I 

2021. 

 

Comparativ cu varianta provizorie (1), dinamica PIB a scăzut cu -0,1 puncte procentuale, 

iar cea a valorii adăugate brute a scăzut cu -0,6 puncte procentuale. 
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Volumul valorii adăugate brute pe ramuri de activitate a înregistrat modificări mai 

importante între cele două estimări, astfel: informaţii şi comunicaţii, cu o creştere a 

volumului de activitate de +0,3 puncte procentuale; activităţile profesionale, ştiinţifice şi 

tehnice; activităţile de servicii administrative şi activităţile de servicii suport, cu o creştere 

a volumului de activitate de +0,1 puncte procentuale; comerţul cu ridicata şi cu 

amănuntul; repararea autovehiculelor şi motocicletelor; transport şi depozitare; hoteluri 

şi restaurante, cu o scădere a volumului de activitate de -3,0 puncte procentuale. 

 

Activităţile de spectacole, culturale şi recreative; reparaţii de produse de uz casnic şi alte 

servicii, cu o creştere a volumului de activitate de +0,4 puncte procentuale. Construcţiile, 

cu o scădere a volumului de activitate de -0,3 puncte procentuale. Impozitele nete pe 

produs au înregistrat o creştere a volumului lor cu +4,3 puncte procentuale. 

 

Din punctul de vedere al utilizării PIB, diferenţe semnificative ale contribuţiei la 

modificarea PIB, între cele două estimări, au înregistrat: cheltuiala pentru consumul final 

individual şi colectiv al administraţiilor publice, de la +1,5% la +0,8%, ca urmare a 

scăderii volumului său de activitate de la 107,7% la 103,9%; cheltuiala pentru consumul 

final al gospodăriilor populaţiei, de la +4,4% la +4,6%, ca urmare creşterii volumului său 

de activitate de la 107,0% la 107,2%. 

 

INS menţionează că seria ajustată sezonier a produsului intern brut trimestrial nu s-a 

modificat, revizuirea estimărilor pentru trimestrul I 2022 faţă de varianta provizorie (1), 

publicată în Comunicatul de presă nr. 139 din 8 iunie 2022, fiind nesemnificativă. Seriile 

ajustate sezonier se recalculează trimestrial în conformitate cu practica europeană, 

precizează instituţia.  

(Sursa: Agerpres) 

 

• INS: Cheltuielile populaţiei au reprezentat 85,5% din totalul 

veniturilor, în T1; românii alocă sume mici investiţiilor 

Cheltuielile totale ale populaţiei au reprezentat 85,5% din nivelul veniturilor, în primul 

trimestru al acestui an, cea mai mică pondere, aproape inexistentă, fiind destinată 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 8 iulie 2022 10 

 

investiţiilor (doar 0,2%), arată datele publicate vineri de Institutul Naţional de Statistică 

(INS). 

Conform statisticii oficiale, veniturile totale medii lunare au reprezentat, în perioada 

analizată, în termeni nominali, 6.227 de lei/gospodărie şi 2.476 lei/persoană. 

În acelaşi context, în primele trei luni din 2022, cheltuielile totale ale populaţiei au fost, 

în medie, de 5.324 lei/lună/gospodărie (2.117 lei/persoană) şi au reprezentat 85,5% din 

nivelul veniturilor totale. Principalele destinaţii ale cheltuielilor efectuate de gospodării 

sunt: consumul de bunuri alimentare, nealimentare, servicii şi transferurile către 

administraţia publică şi privată şi către bugetele asigurărilor sociale, sub forma 

impozitelor, contribuţiilor, cotizaţiilor, precum şi pentru acoperirea unor nevoi legate de 

producţia gospodăriei (hrana animalelor şi păsărilor, plata muncii pentru producţia 

gospodăriei, produse pentru însămânţat, servicii veterinare etc.). 

Totodată, cheltuielile pentru investiţii, destinate pentru cumpărarea sau pentru 

construcţia de locuinţe, cumpărarea de terenuri şi de echipament necesar producţiei 

gospodăriei, cumpărarea de acţiuni etc. deţin o pondere mică în cheltuielile totale ale 

gospodăriilor populaţiei, de doar 0,2%. 

Datele INS relevă faptul că, în perioada ianuarie - martie 2022, veniturile băneşti au fost, 

în medie, de 5.777 lei/lună/gospodărie (2.297 lei/persoană), iar veniturile în natură au 

fost estimate la 450 lei/lună/gospodărie (179 lei/persoană). 

Salariile şi celelalte venituri asociate acestora au format cea mai importantă sursă de 

venituri, respectiv 67,1% din veniturile totale ale gospodăriilor. 

De asemenea, la formarea veniturilor totale ale gospodăriilor au contribuit veniturile din 

prestaţii sociale (20,9%), veniturile în natură (7,2%), contravaloarea în principal a 

consumului de produse agroalimentare din resurse proprii (6%), veniturile din activităţi 

neagricole independente (1,6%), veniturile din agricultură (1,3%), precum şi cele din 

proprietate şi din vânzarea de active din patrimoniul gospodăriei (0,9%). 

(Sursa: Agerpres) 
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• Indicele ROBOR la trei luni a urcat astăzi la 6,76%, de la 6,63%, după 

ce ieri BNR a majorat dobânda de referință cu un punct procentual 

 

Indicele ROBOR la trei luni, în funcție de care sunt calculate dobânzile creditelor în lei 

acordate înainte de luna mai 2019, continuă să crească. A atins astăzi nivelul de 6,76%, 

față de 6,63% cât era ieri. 

Indicatorul a crescut cu 0,5 puncte procentuale în mai puțin de două săptămâni. La 

începutul săptămânii trecute, Robor 3M era 6,26%. ROBOR la șase luni a urcat și el la 

6,90%, de la 6,76% ieri. 

La începutul anului indicele Robor 3M era 3,02%, iar în urma cu un an era situat la 1,5%.  

În septembrie 2010, mai exact pe 30 septembrie, a mai avut indicele ROBOR la trei luni o 

valoare similară cu cea de astăzi. 

Pentru creditele acordate după luna mai 2019, se folosește indicele de referință pentru 

creditele în lei (IRCC), a cărui valoare de 2,65% se aplică în perioada iulie-septembrie. 

Indicatorul va fi actualizat la sfârșitul lunii septembrie, iar analiștii estimează că valoarea 

acestuia va fi peste 4%. 

(Sursa: biziday.ro) 
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• Preşedintele ANAF: Peste 71.000 contribuabili, în situaţia de a li se 

face sesizări penale 

Peste 71.000 de contribuabili sunt în prezent în situaţia ca ANAF să le facă sesizări 

penale pentru că au reţinut, fără să vireze la bugetul statului, o serie de impozite şi 

contribuţii, prevăzute de ordonanţa care a reincriminat, de la 1 martie, astfel de fapte ca 

fiind penale, transmite News.ro. 

În cazul acestora, termenul de graţie de 60 de zile a fost depăşit, iar ANAF, ca ultimă 

măsură de prevenţie, va trimite acestor contribuabili notificări cu situaţia sumelor 

datorate la stat, dar şi cu instrumentele de eşalonare/restructurare pe care le pot accesa, 

a declarat pentru Profit.ro preşedintele Fiscului, Lucian Heiuş. 

Recomandate 

LIVE VIDEO Japonia, în stare de șoc, după ce fostul premier Shinzo Abe a fost împușcat 

la un eveniment electoral/ Abe a fost transportat la spital în stop cardiorespirator, un 

suspect a fost arestat/ Armele de foc sunt interzise în Japonia, unde violențele politice 

sunt extrem de rare 

„Peste 71.000 de contribuabili se află în prezent în situaţia de a li se face sesizări penale 

pentru nevirarea către stat a impozitelor şi contribuţiilor cu reţinere la sursă, conform 

OUG 130/2021. Aceştia vor primi de la începutul săptămânii următoare notificări de la 

ANAF cu prezentarea situaţiei în care se află, cu propunerile de remediere a situaţiei, dar 

şi cu mesajul că în lipsa unei rezolvări, se va aplica legea la literă, adică vor urma 

sesizările penale”, a afirmat Heiuş. 

(Sursa: news.ro) 

 

• Institutul Naţional de Statistică a înfiinţat primul punct fix pentru 

efectuarea recenzării, la sediul INS, pentru persoanele care doresc să se 

recenzeze. Peste 75% din populaţia estimată a fost recenzată 

Institutul Naţional de Statistică (INS) a anunţat joi că a deschis primul punct fix pentru 

efectuarea recenzării, la sediul central din Bulevardul Libertăţii, nr. 16, sector 5. 
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Centrul este deschis de luni până duminică, între orele 8:00 şi 20:00 şi se adresează 

tuturor persoanelor care doresc să se recenzeze, transmite News.ro 

”Institutul Naţional de Statistică a deschis primul punct fix pentru efectuarea recenzării, 

la sediul central din Bulevardul Libertăţii, nr. 16, sector 5. Centrul este deschis de luni 

până duminică, între orele 8:00 şi 20:00 şi se adresează tuturor persoanelor care doresc 

să se recenzeze, dar, din diferite motive, nu au efectuat autorecenzarea sau nu pot primi 

vizita recenzorului la reşedinţa obişnuită. Punctul fix de recenzare va funcţiona până la 

data de 17 iulie”, anunţă instituţia. 

Deschiderea punctului de recenzare de la sediul INS vine ca urmare a deciziei Comisiei 

Centrale pentru Recensământul Populaţiei şi Locuinţelor din România (CCRPL2021) prin 

care s-a stabilit înfiinţarea unor puncte fixe de efectuare a recenzării. 

Astfel de puncte fixe de recenzare vor funcţiona până la finalul perioadei de recenzare 

(17 iulie 2022) în localităţile în care ritmul de recenzare din etapa interviurilor faţă în faţă 

este scăzut şi se vor desfăşura paralel cu recenzarea pe teren. 

În acest mod, se vor putea recenza şi persoanele care, în perioada scursă între momentul 

de referinţă al recensământului (1 decembrie 2021) şi prezent, s-au mutat, respectiv şi-

au schimbat localitatea de reşedinţă obişnuită. La punctele fixe de recenzare îşi va 

desfăşura activitatea cel puţin un recenzor şi se va asigura disponibilitatea pentru 

recenzarea populaţiei prin interviu faţă-în-faţă pentru circa 10 ore/zi, inclusiv sâmbăta şi 

duminica. 

“Prin înfiinţarea acestor puncte fixe am venit şi în întâmpinarea cererilor cetăţenilor, 

mulţi dintre ei solicitându-ne şi o altă variantă de recenzare, pe lângă vizita recenzorilor 

la domiciliu”, a declarat Tudorel Andrei, preşedintele Institutului Naţional de Statistică. 

Organizarea acestor puncte fixe de recenzare este realizată de Comisiile locale de 

recensământ, care funcţionează în cadrul Primăriilor unităţilor administrativ-teritoriale. 

Paralel cu înfiinţarea punctelor fixe de recenzare, continuă şi colectarea datelor de 

recensământ prin interviu faţă în faţă, cu înregistrarea datelor pe tablete electronice, prin 

intermediul recenzorilor de teren. 

Până la 6 iulie, peste 75% din populaţia estimată fusese recenzată, în ambele etape, 

autorecenzare şi recenzarea prin interviuri faţă în faţă.  
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Institutul Naţional de Statistică (sediul central şi direcţiile teritoriale de statistică) 

împreună cu primăriile şi autorităţile locale au pregătit un număr de 20.000 de recenzori 

de teren pentru această acţiune. Aceştia sunt uşor de identificat în baza unei legitimaţii 

emise de Comisia Centrală pentru Recensământul Populaţiei şi Locuinţelor prin Unitatea 

administrativ-teritorială corespunzătoare 

Recenzarea prin interviu faţă în faţă, inclusiv la punctele/centrele fixe de recenzare, 

reprezintă ultima etapă a colectării datelor de la populaţie pentru Recensământul 

Populaţiei şi Locuinţelor (RPL2021) şi este obligatorie. 

Persoanele care vor refuza recenzarea riscă o amendă cuprinsă între 1.000 şi 3.000 lei, iar 

pentru persoanele care împiedică accesul în complexuri sau ansambluri rezidenţiale sunt 

prevăzute amenzi între 1.500 şi 5.000 lei. RPL2021 este primul recensământ din România 

organizat integral în format digital. Întregul proces al colectării datelor se desfăşoară cu 

asigurarea confidenţialităţii şi protecţiei depline a informaţiilor. România se află la al 

treisprezecelea recensământ din istorie şi al patrulea după Revoluţia din 1989. 

Recomandate 

Președintele Iohannis la NATO? Cine sunt contracandidații și ce efecte politice interne 

majore poate produce demisia lui din funcția de președinte al României 

Institutul Naţional de Statistică mulţumeşte în mod deosebit Ministerului Afacerilor 

Interne (MAI), Serviciului de Telecomunicaţii Speciale (STS) şi primăriilor pentru suportul 

tehnic, logistic şi informaţional oferit. 

(Sursa: news.ro) 

 

• Ministrul Lucian Bode, despre includerea pensiilor militare în reforma 

pensiilor din PNRR: Pensiile militarilor nu sunt pensii speciale, sunt 

pensii ocupaționale 

Ministrul Internelor Lucian Bode insistă că pensiile militarilor nu sunt pensii speciale, ci sunt 

pensii ocupaționale, după ce Economedia a scris că Comisia Europeană a cerut oficial României 

să includă și pensiile militare în reforma sistemului de pensii, care se va baza pe principiul 

contributivității.  
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„Am văzut un articol recent că ar fi obligație în PNRR (să fie incluse și pensiile militare în reforma 

pensiilor, n.r.). Pensiile militarilor sunt pensii de serviciu, ocupoaționale, nu pensii speciale”, a 

declarat joi Lucian Bode. 

El a afirmat însă ulterior că „corect ar fi să fie impozitate pensiile care au rezultat în urma altui 

principiu decât principiul contributivității”. 

El a afirmat că sunt discuții în coaliție despre impozitarea pensiilor speciale și despre cuantumul 

impozitării. 

„Am avut discuții în coaliție despre impozitarea pensiilor speciale. Coaliția are în analiză luarea 

unei astfel de decizii. Când miniștrii Muncii, Finanțelor, vor pune pe masa coaliției date concrete. 

CCR a zis că impzoitare peste 50% e o confiscare. Avem discuții cât ar trebui să fie această 

impozitare”, a precizat el. 

Surse guvernamentale au declarat pentru Economedia că Comisia Europeană a cerut oficial 

României să includă în reforma sistemului de pensii și pensiile militarilor. Potrivit acestora, 

Guvernul reface acum componența comitetului interministerial pentru reforma sistemului de 

pensii din România, astfel încât la negocieri să ia parte și Ministerul Afacerilor Interne, Ministerul 

Apărării Naționale și Serviciul Român de Infomații, instituții care au case sectoriale de pensii. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• Legea privind dreptul „de a fi uitat” pentru supravieţuitorii de cancer, 

promulgată 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, joi, actul normativ pentru completarea legii 

drepturilor pacienţilor, potrivit căruia, în situaţia încheierii contractelor de asigurare, în 

cazul în care distribuitorul de asigurări solicită supravieţuitorului de cancer informaţii şi 

documente care vizează afecţiunea oncologică, acesta să aibă dreptul de a nu le furniza, 

dacă a trecut un termen de 7 ani de la data încheierii protocolului oncologic, relatează 

Agerpres. 

Actul normativ prevede introducerea unui nou capitol, intitulat „dreptul de a fi uitat” al 

supravieţuitorului de cancer. 

„Prin derogare de la prevederile Legii nr. 287/2009 privind Codul civil, în situaţia 

încheierii contractelor de asigurare, în cazul în care distribuitorul de asigurări 
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solicită supravieţuitorului de cancer informaţii şi documente în vederea evaluării riscului 

pentru preluarea, respectiv menţinerea în asigurare, acesta are dreptul de a nu le furniza 

pe acelea care vizează afecţiunea oncologică, dacă a trecut un termen de 7 ani de la 

data încheierii protocolului oncologic. În cazul supravieţuitorului de cancer al cărui 

diagnostic a fost pus înainte de vârsta de 18 ani, termenul este de 5 ani de la data 

încheierii protocolului oncologic”, arată legea. 

Potrivit proiectului, „distribuitorii de asigurări au obligaţia de a înscrie acest drept în 

mod clar, concis, uşor de înţeles şi vizibil în acelaşi câmp vizual şi cu caractere de aceeaşi 

mărime în documentele prin care solicită informaţiile şi documentele în vederea evaluării 

riscului, sub sancţiunea nulităţii relative a contractului de asigurare”. 

„În vederea asigurării respectării dreptului de a fi uitat, personalul medico-sanitar are 

obligaţia de a nu furniza distribuitorilor de asigurări informaţiile şi documentele 

respective. La propunerea institutelor oncologice, prin normele de aplicare a legii, 

Ministerul Sănătăţii stabileşte termene reduse (…) pe categorii de vârstă şi tipuri de 

afecţiuni oncologice ale supravieţuitorilor de cancer, pe baza datelor ştiinţifice privind 

progresele terapeutice”, mai prevede actul normativ. 

Legea mai stabileşte că nerespectarea de către distribuitorii de asigurări a acestui drept 

al pacientului atrage răspunderea civilă, conform prevederilor legale. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• PMB va beneficia timp de un an de un soft antivirus gratuit, după ce 

a renunţat la serviciile furnizate de o firmă rusească 

Primăria Capitalei va beneficia de un soft antivirus în mod gratuit, timp de un an, după 

ce a renunţat la serviciile informatice furnizate de o companie rusă. 

"Pentru înlocuirea softului antivirus al firmei ruseşti Kaspersky, Primăria Municipiului 

Bucureşti a ales o soluţie românească, furnizată de Bitdefender. Am acceptat oferta de a 

folosi în mod gratuit, timp de un an de zile, un antivirus de la Bitdefender. Produsul 

Bitdefender e acum în teste şi în curând va fi deplin integrat în sistemele noastre 

informatice", a scris, vineri, primarul general Nicuşor Dan, pe Facebook. 
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Pe 11 mai, el anunţa că primăria va renunţa la softurile antivirus şi la toate celelalte 

servicii informatice furnizate de firma Kaspersky pentru a se alătura demersurilor de 

limitare a influenţei economice a Rusiei şi pentru a elimina un potenţial risc pentru 

sistemele municipalităţii. 

El menţiona că Primăria Capitalei folosea produsele Kaspersky din anul 2012. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• SONDAJ INSCOP Peste 83% dintre români consideră că România 

trebuie să se îndrepte spre Vest pe termen lung / Mai mult de 70% 

cred că Armata Română ar trebui să se mărească 

Peste 83% dintre români consideră că, pe termen lung (următoarele decenii), România 

trebuie să urmeze direcția Vest (UE, SUA, NATO) din punct de vedere al alianțelor 

politice și militare, indică un sondajul INSCOP intitulat „Agenda România 2050. O 

conversație despre viitorul României – Ediția I”. 

Totodată, majoritatea respondenților (65,8%) cred că inclusiv în viitorul îndepărtat NATO 

va rămâne principala garanție de securitate pentru România. 

În același timp, 70,9% sunt de părere că Armata Română ar trebui să se mărească. 

Sondajul de opinie a fost realizat în perioada 23 mai – 14 iunie 2022 pe un eșantion de 

1500 de respondenți. 

Direcție România – Vest vs. Est 

În opinia a 83,5% dintre români, VEST (adică UE, SUA, NATO)  este direcția înspre care ar 

trebui să se îndrepte România din punctul de vedere al alianțelor politice și militare. 8% 

consideră că România ar trebui să se îndrepte către EST (adică Rusia, China). Ponderea 

non-răspunsurilor este de 8,5%. 

Analiza socio-demografică: Nu sunt diferențe semnificative în funcție de categoriile 

socio-demografice analizate între cei care consideră că România ar trebui să se îndrepte 

către VEST din punctul de vedere al alianțelor politice și militare. 
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Garanțiile de securitate pentru România – percepție viitor 

Dacă ar fi să se gândească la viitorul mai îndepărtat, 65,8% dintre români cred că NATO 

va rămâne principala garanție de securitate a României, în timp ce 29% sunt de părerea 

contrarie. 5% nu știu sau nu pot aprecia, iar 0,2% nu răspund. 

Analiza socio-demografică: Consideră că NATO va rămâne principala garanție de 

securitate a României în procente mai ridicate decât restul populației: tinerii până în 30 

de ani și persoanele cu venituri foarte ridicate. 

Armata Română 

În opinia a 70,9% dintre români, în viitor Armata României ar trebui să se mărească. 

23,2% sunt de părerea că Armata Română ar trebui să rămână la fel ca acum, iar 3,5% că 

ar să se micșoreze. Ponderea non-răspunsurilor este de 2,4% din totalul eșantionului. 

Analiza socio-demografică: Sunt de părere că Armata Română ar trebui să se mărească 

mai ales locuitorii din regiunea Sud Est și persoanele cu venituri foarte scăzute. Gulerele 

albe, persoanele cu studii superioare și locuitorii din regiunea Centru împărtășesc în 

proporții semnificativ mai ridicate decât restul populației părerea că Armata Română ar 

trebui să rămână la fel ca acum. 

Date metodologice 

Sondajul de opinie a fost realizat de INSCOP Research la comanda think-tank-ului 

STRATEGIC Thinking Group. Datele au fost culese în perioada 23 mai – 14 iunie 2022, 

metoda de cercetare fiind interviul prin intermediul chestionarului. 

Recomandate 

LIVE Ziua 135 de război. Patru persoane ucise de rachetele rusești trase asupra 

Harkovului/ Zelenski afirmă că a primit asigurări că Marea Britanie va continua să sprijine 

Kievul și după demisia premierului Boris Johnson 

Datele au fost culese prin metoda CATI (interviuri telefonice), volumul eșantionului 

simplu, stratificat fiind de 1500 de persoane, reprezentativ pe categoriile socio-

demografice semnificative (sex, vârstă, ocupație) pentru populația neinstituționalizată a  
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României, cu vârsta de 18 ani și peste. Eroarea maximă admisă a datelor este de ± 2.53 

%, la un grad de încredere de 95%. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• Ministrul Novak: Din următorul sezon, cel puţin 40% dintre sportivii 

prezenţi pe teren în timpul meciurilor oficiale trebuie să fie români 

Ministrul Sportului, Eduard Novak, a semnat un ordin care stabileşte obligativitatea unei 

ponderi de participare de minimum 40% a sportivilor români, din totalul de sportivi 

participanţi la competiţiile sportive naţionale oficiale, în sporturile de echipă, anunță 

News.ro. 

Obiectivul acestei măsuri constă în susţinerea sportului de înaltă performanţă şi a 

sportivilor români, iar ducerea la îndeplinire se va realiza de către federaţiile sportive 

naţionale, prin statutele şi regulamentele proprii, începând cu sezonul competiţional 

următor, 2022-2023, a precizat ministerul. 

Recomandate 

Președintele Iohannis la NATO? Cine sunt contracandidații și ce efecte politice interne 

majore poate produce demisia lui din funcția de președinte al României 

„Sportul, prioritate naţională! Pentru a ajuta echipele noastre naţionale, sportivii români 

trebuie susţinuţi şi prioritizaţi. Mulţumesc federaţiilor pentru consultările în luarea 

acestei decizii şi multă baftă în implementarea ei!”, a scris Eduard Novak pe Facebook. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• Proiect USR pentru ca șefii federațiilor sportive, ai Comitetului 

Olimpic și Sportiv Român și ai Comitetului Național Paralimpic să 

depună declarații de avere și de interese 

USR a depus, la inițiativa deputatului Cristian Brian, un proiect de lege care introduce 

declarațiile de avere și de interese pentru șefii federațiilor sportive, ai 

Comitetului Olimpic și Sportiv Român și ai Comitetului Național Paralimpic.  
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„Consider că integritatea persoanelor care conduc sportul românesc la nivelul 

federațiilor sportive naționale este esențială pentru a readuce sportul românesc la 

performanțele pe care le-a avut altădată și pentru a elimina abuzurile care s-au produs 

în trecut”, precizează deputatul USR Brian Cristian. 

Concret, proiectul propune modificarea Legii Agenţiei Naţionale de Integritate astfel 

încât președinții, vicepreședinții, secretarii și trezorierii federațiilor sportive naționale, ai 

COSR și ai Comitetului Național Paralimpic să depună declarații de avere și de interese, 

asemenea demnitarilor și conducătorilor instituțiilor publice, se arată într-un comunicat 

al USR. 

Deputatul Cristian Brian a inițiat, de asemenea, un proiect care vizează transparența 

utilizării bazelor sportive și care are la bază o analiză a Curții de Conturi despre modul 

de administrare a celor 227 de baze sportive deținute de statul român, prin diferite 

instituții. 

Din analiză reiese că bazele sportive au fost de multe ori folosite ineficient sau sunt 

utilizate în alte scopuri, precum și faptul că fondurile alocate pentru întreținerea, 

repararea sau modernizarea acestora sunt insuficiente, se arată în comunicat. 

„Prin inițiativa depusă, obligăm administratorii bazelor sportive să aibă un regulament 

de închiriere care să fie public, să facă publice tarifele de închiriere, precum și entitățile 

care utilizează infrastructura sportivă. În caz contrar vor fi sancționați cu amenzi. Cum 

arată, de fapt, situația actuală? Administratori care dispun de aceste resurse după bunul 

plac și infrastructură sportivă construită din taxele și impozitele românilor, fără ca aceștia 

să aibă unde să facă sport. A venit momentul să oprim aceste abuzuri și să revenim la 

normalitate. Vom rezolva, astfel, problema accesului la bazele sportive, problemă de 

care s-au lovit toți românii, inclusiv eu. Porți închise pentru săli și terenuri de sport sau 

bazine, fără măcar ca cetățenii să știe de ce și fără să-și asume cineva vreodată 

răspunderea”, declară deputatul USR Brian Cristian. 

Proiectul presupune completarea Legii Educației fizice și sportului (nr. 69/2000) cu un 

nou alineat: 

„Administratorii bazelor şi/sau instalaţiilor sportive, indiferent că fac parte din domeniul 

public sau privat al statului şi al unităţilor administrativ-teritoriale, au obligaţia de a afişa,  
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la începutul fiecărei luni, în loc public, la sediul bazei şi/sau instalaţiei sportive, şi pe 

siteul propriu, după caz, următoarele informaţii: Regulamentul pentru închirierea bazei 

şi/sau instalaţiei sportive, tarifele pentru închiriere, numele persoanei fizice, a persoanei 

juridice, precum şi numele structurii sportive care a închiriat un interval orar recurent, cu 

menţionarea sportului practicat, a datei rezervării şi a perioadei pentru care s-a făcut 

închirierea.” 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• BREAKING Premieră: o instituție internațională critică modul în care 

partidele din România cumpără tăcerea presei cu fonduri de la bugetul 

statului. Concluzii dure al co-raportorilor Adunării Parlamentare a 

Consiliului Europei 

Co-raportorii Adunării Parlamentare a Consiliului Europei (APCE), o instituție care 

reunește majoritatea statelor europene, cunoscută mai ales pentru că supervizează 

activitatea CEDO, critică într-un comunicat de presă practica din România prin care 

partidele plătesc tăcerea presei cu fonduri din bugetul de stat. Ca urmare a acestei 

practici, PSD și PNL sunt menajate de mare parte a presei, care ignoră pur și simplu 

marile subiecte cu impact negativ pentru cele două partide aflate la guvernare – o 

situație fără precedent în ultimii 32 de ani. 

”Coraportorii și-au exprimat îngrijorarea cu privire la transparența insuficientă în ceea ce 

privește finanțarea mass-mediei, în special lipsa de informații privind conținutul 

sponsorizat. Aceștia au considerat deosebit de îngrijorător faptul că partidele politice ar 

folosi fondurile primite de la stat pentru a finanța diferite mijloace de informare în masă, 

fără a preciza sau a dezvălui natura exactă a serviciilor primite”, se arată în comunicatul 

instituției. 

„Unii dintre interlocutorii noștri au vorbit despre „cumpărarea tăcerii” și – dacă este 

adevărat – acest lucru reprezintă o amenințare reală la adresa pluralismului și a 

democrației”, au comentat coraportorii. „Această lacună din legislația relevantă ar trebui 

remediată după modelul aplicat în timpul campaniilor electorale.  
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Legislația aplicată în România în timpul campaniilor electorale impune cerințe de 

transparență deplină și reprezintă un bun exemplu de abordare a acestei preocupări”, 

mai arată comunicatul citat. 

Jurnalistul Cristian Andrei de la Europa Liberă a arătat printr-o serie de articole că PSD și 

PNL investesc zeci de milioane de euro în presă, fără să spună public ce anume cumpără 

cu banii din subvenția acordată de stat. 

PSD și PNL au votat pentru majorarea subvenției și investesc sume masive pentru 

promovarea în presă și propagandă. Cele două partide au plătit peste 60 de milioane de 

lei în 2021, iar suma poate fi depășită în 2022. Legătura secretă între partide și site-urile 

care promovează mesajele PSD și PNL s-a întărit în 2022, iar sumele aruncate în joc s-au 

dublat față de perioada similară a anului trecut. Pe baza contractelor, partidele primesc 

știri favorabile, care nu sunt însă marcate cu vreun semn publicitar, a scris Europa Liberă 

miercuri. 

Rețeta este următoarea: partidele încasează sume consistente ca subvenție, peste 210 

milioane de lei în 2022 (42 de milioane de euro), iar banii încasați lunar pleacă ulterior 

spre presă, prin intermediul unor contracte care sunt ținute la secret. 

Co-raportorii APCE vor prezenta un raport și un proiect de rezoluție privind România 

spre adoptare Comisiei de monitorizare la 14 septembrie 2022, în vederea organizării 

unei dezbateri în plen în timpul sesiunii din octombrie a APCE (10-14 octombrie 2022). 

Comunicatul integral al APCE: 

La finalul vizitei în România, co-raportorii APCE salută reforma judiciară în curs de 

desfășurare 

Strasbourg, 07.07.2022 – Încheind o vizită la București (4-5 iulie 2022), coraportorii 

Adunării Parlamentare a Consiliului Europei (APCE) pentru monitorizarea periodică a 

obligațiilor României față de Consiliul Europei, Edite Estrela (Portugalia, SOC) și Krista 

Baumane (Letonia, ALDE), au salutat reforma în curs de desfășurare a sistemului judiciar 

și și-au exprimat încrederea că cele trei proiecte de lege privind justiția aflate în 

pregătire vor urma recomandările Comisiei de la Veneția și vor fi adoptate în urma unui 

proces de consultare incluziv. 
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Coraportorii au fost informați cu privire la soluțiile juridice și organizatorice adoptate de 

autorități ca urmare a desființării secției care investiga infracțiunile penale în cadrul 

sistemului judiciar și au luat act de opiniile exprimate în acest sens de diferite părți 

interesate. „Este firesc să existe diverse opinii, uneori contradictorii, cu privire la modul în 

care ar trebui să fie organizat și condus sistemul judiciar și la modul în care ar trebui 

organizată lupta împotriva corupției”, au declarat coraportorii. „Într-o societate 

democratică, pluralismul și libertatea de exprimare sunt valori de bază. Cu toate acestea, 

este de o importanță crucială ca orice soluție adoptată să asigure independența 

sistemului judiciar, care este o condiție necesară pentru statul de drept și pentru 

funcționarea instituțiilor democratice.” 

Coraportorii și-au exprimat îngrijorarea cu privire la transparența insuficientă în ceea ce 

privește finanțarea mass-mediei, în special lipsa de informații privind conținutul 

sponsorizat. Aceștia au considerat deosebit de îngrijorător faptul că partidele politice ar 

folosi fondurile primite de la stat pentru a finanța diferite mijloace de informare în masă, 

fără a preciza sau a dezvălui natura exactă a serviciilor primite. „Unii dintre interlocutorii 

noștri au vorbit despre „cumpărarea tăcerii” și – dacă este adevărat – acest lucru 

reprezintă o amenințare reală la adresa pluralismului și a democrației”, au comentat 

coraportorii. „Această lacună din legislația relevantă ar trebui remediată după modelul 

aplicat în timpul campaniilor electorale. Legislația aplicată în România în timpul 

campaniilor electorale impune cerințe de transparență deplină și reprezintă un bun 

exemplu de abordare a acestei preocupări.”  

(Sursa: g4media.ro) 

 

• Nicolae Ciucă: Interconectorul dintre Grecia și Bulgaria asigură 

inclusiv aprovizionarea României 

Interconectorul dintre Grecia și Bulgaria este cât se poate de important pentru rețeaua 

de transport gaze către Europa, a spus premierul Nicolae Ciucă, care se află într-o vizită 

de lucru în Grecia. Premierul a spus că acest interconector asigură inclusiv 

aprovizionarea României. 
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„Este un interconector cât se poate de important pentru tot ceea ce înseamnă rețeaua 

de transport gaze către Europa. Practic, acest interconector va asigura legătura între 

rețeaua care trece prin Anatolia și Adriatică și, de asemenea, se leagă prin conducta 

BRUA, dând astfel consistență coridorului vertical și asigurând aprovizionarea cu gaze 

atât a Bulgariei, cât și a României. Desigur, putem să asigurăm aprovizionarea cu gaze a 

partenerilor noștri estici, Ucraina și Republica Moldova, și, desigur, la celelalte țări care 

se află pe diagrama de distribuție a acestei rețele de gaze”, a declarat Nicolae Ciucă. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Premierul Ciucă s-a întâlnit cu șeful companiei americane NuScale, 

care va amplasa în Dâmbovița un reactor nuclear modular de mici 

dimensiuni 

Premierul Nicolae Ciucă s-a întâlnit joi la București cu John Hopkins, președinte și CEO al 

NuScale, compania americană care va amplasa în Dâmbovița un reactor nuclear modular 

de mici dimensiuni, potrivit unui comunicat al guvernului. 

”Includerea energiei nucleare în taxonomia Uniunii Europene privind finanțarea 

sustenabilă este o soluție viabilă pentru atingerea obiectivelor României privind 

independența energetică și decarbonizarea. Prin dezvoltarea în continuare a proiectelor 

în domeniul nuclear și al gazului natural, vom valorifica potențialul țării noastre de a 

deveni un hub energetic în regiune, vom dezvolta industria și vom crea noi locuri de 

muncă”, a declarat Ciucă. 

Cei doi au discutat despre inițiativa ”Parteneriat Global pentru Infrastructură”, lansată în 

cadrul Summit-ului G7, și alocarea grantului în valoare de 14 milioane de dolari pentru o 

nouă etapă a programului de dezvoltare a reactoarelor modulare mici în România de 

către NuScale – Etapa Preliminară a Studiilor de inginerie și proiectare. Prim-ministrul a 

menționat că România va participa, prin Societatea Națională Nuclearelectrica, cu 9 

milioane de dolari pentru co-finanţarea acestei noi etape de programului, având în 

vedere obiectivul țării noastre de consolidare a profilului energetic, în acord cu viziunea 

europeană de protejare a mediului și cu țintele de decarbonizare asumate. 
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Premierul Ciucă a vorbit despre deschiderea unui amplasament la Doicești, județul 

Dâmbovița, pentru a susține reactorul modular de mici dimensiuni și parteneriatul cu 

Universitatea Politehnica București, în vederea dezvoltării unui Centru de explorare a 

energiei NuScale, care să asigure experți, tehnicieni și operatori nucleari din România. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• Iohannis - mesaj de susţinere după împuşcarea lui Shinzo Abe: 

Suntem alături de el şi de poporul japonez 

Preşedintele Klaus Iohannis a transmis, vineri, un mesaj de susţinere pentru fostul 

premier japonez Shinzo Abe, aflat în stare critică după ce a fost împuşcat, şeful statului 

condamnând "cu tărie" acest atac. 

"Condamn cu tărie împuşcarea fostului premier japonez Abe Shinzo. Gândurile şi 

rugăciunile noastre sunt, în aceste momente foarte dificile, alături de el, familia sa şi 

poporul japonez", a scris Iohannis, pe Twitter. 

Premierul nipon Fumio Kishida a anunţat vineri că Shinzo Abe, predecesorul său în acest 

post, se află ''în stare foarte gravă'' după ce a fost împuşcat în timp ce susţinea un 

discurs la un eveniment electoral la Nara. 

Potrivit presei, Abe a fost împuşcat, în plină stradă, de un fost membru al forţelor de 

apărare japoneze, fostul premier fiind atins de două gloanţe. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Șefa FMI spune că perspectivele economice globale s-au ”întunecat 

semnificativ” din aprilie și nu exclude o posibilă recesiune globală anul 

viitor: ”Va fi un an 2022 greu, dar poate chiar unul mai dificil în 2023” 

Șefa Fondului Monetar Internațional (FMI), Kristalina Georgieva, a declarat că 

perspectivele pentru economia globală s-au ”întunecat semnificativ” din aprilie și că nu 

poate exclude o posibilă recesiune globală anul viitor, având în vedere riscurile crescute. 
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Directorul general al FMI a declarat pentru Reuters că Fondul își va revizui în scădere, în 

săptămânile următoare, prognoza privind creșterea economică globală în 2022, la 3,6%, 

pentru a treia oară în acest an, adăugând că economiștii FMI încă analizează noile cifre. 

”Perspectivele de la ultima noastră actualizare din aprilie s-au întunecat semnificativ”, a 

declarat aceasta pentru Reuters, într-un interviu în care a invocat o răspândire universală 

a inflației, creșteri substanțiale ale ratei dobânzii, încetinirea creșterii economice a Chinei 

și escaladarea sancțiunilor legate de războiul Rusiei din Ucraina. 

”Suntem în ape foarte agitate”, a adăugat Kristalina Georgieva. Întrebată dacă poate 

putea exclude o recesiune globală, a răspuns: ”Riscul a crescut, așa că nu îl putem 

exclude”. 

Datele economice recente au arătat că unele economii mari, inclusiv cele din China și 

Rusia, s-au contractat în al doilea trimestru, a precizat șefa FMI, care a menționat că 

riscurile vor fi și mai mari în 2023: ”Va fi un an 2022 greu, dar poate chiar unul mai dificil 

în 2023. Riscurile de recesiune au crescut în 2023”. 

Este de așteptat ca FMI să publice previziunile actualizate pentru 2022 și 2023 la sfârșitul 

lunii iulie, după ce și-a redus prognoza cu aproape un punct procentual în aprilie. 

Economia globală a crescut cu 6,1% în 2021. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

• Vladimir Putin transmite țărilor occidentale că “dacă vor să ne 

învingă pe câmpul de luptă, să încerce”. Afirmă că Rusia “nici nu a 

început lucrurile serioase în Ucraina” 

“Astăzi auzim că vor să ne învingă pe câmpul de luptă. Ce putem spune? Lăsați-i să 

încerce!”, a declarat Vladimir Putin la o întâlnire cu membrii Dumei de Stat, în momentul 

în care a adus în discuție sprijinul pe care țările vestice l-au oferit Ucrainei.  

“Am auzit de multe ori că Occidentul vrea să se lupte cu noi până la ultimul ucrainean. 

Este o tragedie pentru poporul ucrainean, dar se pare că totul merge în acest sens” a 

continuat Putin. Acesta susține că Rusia “nici nu a început lucrurile serioase în Ucraina”.  
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Reuters notează că Putin a făcut prima referire la diplomație din ultimele săptămâni, în 

condițiile în care oficialii ruși au repetat constant că negocierile cu Kievul s-au blocat: “Nu 

refuzăm negocierile de pace. Însă cei care le refuză trebuie să ştie că odată cu trecerea 

timpului le va fi mai dificil să negocieze cu noi”, a subliniat președintele rus. 

(Sursa: stiri.tvr.ro)  

https://www.reuters.com/world/europe/russias-putin-if-west-wants-beat-us-battlefield-let-them-try-2022-07-07/

